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emissiezones

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

De VVD Zuid-Holland steunt de aanpak om te komen tot schonere binnensteden met minder uitstoot door

middel van zero-emissiezones. Desalniettemin maakt zij zich zorgen over de voorbereiding ervan. In

eerdere vragen in juli 2023 [nummer 3979] heeft de VVD samen met andere partijen gepleit voor een

duidelijk en helder kader met regels rond de invoering van zero-emissiezones. Het is belangrijk dat

ondernemers weten waar ze aan toe zijn.

De gemeente Den Haag heeft sinds de zomer van 2023 het voornemen tot het invoeren van een zero-

emissiezone langs de kust per 1 januari 2026. In de Uitvoeringsagenda Stadslogistiek is afgesproken dat

een zone niet eerder dan vier jaar na een collegebesluit in zal gaan. De gemeente Den Haag schuift deze

afspraken ter zijde met haar voornemen. Tegelijkertijd vraagt zij aan de provincie een doelenbank in te

richten specifiek voor de besparing van stikstof door instelling van deze zero-emissiezone. Hiertoe is de

provincie niet verplicht. 

De ondertekenaar heeft de volgende vragen aan GS:

1. Bent u bekend met het voornemen van de gemeente Den Haag tot het invoeren van een zero-

emissiezone langs de kust per 1 januari 2026? 

Antwoord

Ja

2. Bent u het met de VVD eens dat de Uitvoeringsagenda Stadslogistiek leidend is in de invoering van

zero-emissiezones en dat daarin is afgesproken dat een gemeente minimaal vier jaar voor de

invoering ervan de ligging en omvang van een zero-emissiezone aankondigt? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord

Ja

3. Bent u het met de VVD eens dat de gemeente Den Haag de Uitvoeringsagenda Stadslogistiek niet

naleeft indien zij de zero-emissiezone langs de kuststrook reeds op 1 januari 2026 invoert? Zo nee,

waarom niet? 
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Antwoord

Er is in de Uitvoeringsagenda Stadslogistiek afgesproken dat een nieuwe zone vier jaar van tevoren moet

worden aangekondigd. De Gemeente Den Haag stelt echter dat het niet om een nieuwe zone gaat maar om

uitbreiding van de al bestaande zone1. Over uitbereiding en/of invoering van een nieuwe zone zijn in de

Uitvoeringsagenda Stadslogistiek (helaas) geen afspraken gemaakt. Dus het is niet duidelijk te zeggen wat

hier geldt. Desalniettemin zijn wij van mening dat ondernemers voldoende tijd moeten hebben om zich

voor te bereiden op de invoering van de zone. De zone ligt naast de al eerder aangekondigde centrum zone

en veel ondernemers zijn zich dus al aan het voorbereidden op de invoering van centrum zone. Verder is de

Gemeente Den Haag nog bezig met uitwerking van de plannen voor de kustzone, dus er is nog veel

onduidelijk, (bijvoorbeeld binnen welke termijn alles volledig ZE moet zijn, welke uitzonderingen gaan

gelden). Wij houden deze uitwerking in de gaten.  

De gemeente Den Haag heeft bij de provincie Zuid-Holland het verzoek neergelegd om vrijgekomen

stikstofdepositieruimte vanuit de zero-emissiezone langs de kust te reserveren voor een doelenbank

specifiek voor de gemeente Den Haag. Hiertoe is de provincie niet verplicht. 

4. Bent u het met de VVD eens dat de provincie de bewaker van goed bestuur in onze provincie is en  zij

het betrouwbaar, transparant en integer handelen hoog in het vaandel heeft? Bent u -mede

daarom- bereid om de in de Uitvoeringsagenda Stadslogistiek genoemde periode van vier jaar als

randvoorwaarde te stellen bij het inwilligen van verzoeken vanuit gemeenten aan de provincie, zoals

het instellen van een specifiek voor die gemeente bedoelde doelenbank? Zo nee, waarom niet?

Immers bent u niet automatisch verplicht om medewerking te verlenen.

Antwoord

Het is bekend dat gemeenten belemmeringen ervaren in woningbouw door de aanwezigheid van natura

2000-gebieden. De provincie Zuid-Holland is inderdaad niet verplicht een doelenbank voor een gemeente

te maken. Dat is ook niet nodig. Een gemeente kan gebruik maken van de depositiebank algemeen Zuid-

Holland 2024. Daarvoor geldt sinds 17 februari 2024 de Beleidsregel depositiebank algemeen Zuid-Holland

2024. Een gemeente kan vrijgemaakte stikstofdepositieruimte in deze depositiebank bijschrijven. Deze

bank maakt het verder mogelijk dat deze stikstofdepositieruimte gereserveerd blijft voor de gemeente die

deze stikstofdepositieruimte heeft ingebracht. 

5. Welke andere mogelijkheden ziet u om de naleving van de uniforme regels uit de Uitvoeringsagenda

Stadslogistiek door de gehele provincie te bevorderen om te voorkomen dat er een lappendeken aan

regels ontstaat voor ondernemers? 

Antwoord

Gemeenten zijn het bevoegd gezag voor invoering van de zero-emissie zones en wijze waarop. De

provincie faciliteert overleg en kennisdeling tussen de gemeenten in Zuid-Holland over invoering van de

zero-emissie zones. Hierbij wordt bekendheid en eenduidigheid over hoe de zones worden ingevoerd

besproken. De provincie kan de naleving van de uitvoeringsagenda agenderen, maar kan hier juridisch niet

op handhaven.

                                                                
1 https://denhaag.raadsinformatie.nl/modules/13/Overige%20bestuurlijke%20stukken/850308 

https://denhaag.raadsinformatie.nl/modules/13/Overige%20bestuurlijke%20stukken/850308
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Den Haag, 9 april 2024

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, plv. voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J.N. Baljeu


